
Algemene beschouwingen:

Geachte voorzitter en overige aanwezigen en luisteraars.

De toekomst geeft aan dat de Rijksbijdragen in 2026 wel eens veel 
minder kunnen worden, terwijl de uitgaven steeds hoger worden, 
waarbij er in de uitvoering EN steeds meer, van de lokale overheid 
verwacht wordt.

Deze begroting is goed leesbaar, complimenten hiervoor. Een 
belangrijk gegeven is dat duidelijk zichtbaar is dat wij ons actief en 
bewust inzetten voor onze inwoners en voor een samenleving waarin
iedereen meetelt en meedoet.

In deze begroting staan veel doelen en zeker ook veel wensen, zie het
coalitieprogramma. We zien, zoals eerder gezegd, dat de kosten 
oplopen en daarbij is er binnen HLT, en waar niet, een 
personeelstekort, waardoor de uitvoering ook niet altijd haalbaar zal 
zijn. Moeten er keuzes gemaakt worden en welke prioriteiten  
worden er dan gesteld? Zaken schrappen of half/half uitvoeren en 
wie gaat die keuze dan maken? Al met al maakt dit ‘regeren’ niet al te
eenvoudig.

Het is belangrijk dat er een begroting is en er zijn kaders  die op een 
eerder moment door deze raad zijn vastgesteld, het houvast voor de 
uitvoering/de organisatie. Maar gezien de eerder genoemde 
problematiek en zorgen, is het wellicht noodzakelijk deze kaders op 
korte termijn te bezien, denk hierbij aan mobiliteit en wonen. Waar 
zijn er knelpunten en gaan raad en college met elkaar hierover in 
gesprek en is de raad er niet alleen als pinautomaat, ofwel tekenen 
bij het kruisje?

(Blz 11) In de voorliggende begroting kunnen wij lezen dat Healty 
Hillegom een goede toevoeging voor gezond Hillegom is, enkele jaren
terug hebben wij aandacht gevraagd voor sporten in de openbare 
ruimte en we kunnen nu constateren dat dit op een hele goede 



manier binnen Hillegom is/wordt uitgerold, en raden dan ook een 
ieder aan om het ‘ rondje Hillegom’ een keer te lopen, hier zijn we 
trots op. Is hier ook een specifieke visie voor opgesteld?

(Blz 19) Binnen het  sociale domein zien we een zorgelijk 
ontwikkeling. Zowel de hulpvragen als de kosten nemen toe. 
Iedereen moet de noodzakelijke zorg en ondersteuning krijgen waar 
men recht op heeft. De gemeente dient als vangnet en niet als 
hangmat! Eigen verantwoordelijkheid blijft. Waarbij het appèl op 
inwoners en hun naasten wordt gedaan om zorg- en 
ondersteuningsvragen te verlichten. 

Maar kan iedereen de juiste weg wel vinden? 

(blz 42) Het is belangrijk, misschien wel het belangrijkst dat inwoners 
zich veilig voelen. De criminaliteit, de ondermijnende criminaliteit is 
zorgelijk. Hoe krijgen we hier grip op en krijgen we hier wel grip op, 
want met dit soort criminaliteit loop je altijd achter de feiten aan. 
Niks doen is geen optie, het dorp volhangen met camera’s > zeg het 
maar. Recent hebben we hier al gesproken over de ontwikkelingen 
over DE fatbikes. Hier moeten we nu, met ingang van gisteren, 
capaciteit op inzetten, handhaven dus, hier willen we wel het gesprek
over aangaan. Wellicht de aandachtsgebieden van de BOA’s onder de
loep leggen, kunnen er bevoegdheden aangepast worden of moet dit
landelijk worden aangepast. Is eea haalbaar?

(blz 43) Opstellen van een sociaal veiligheidsplan, wellicht ook een 
rampenplan, dit vraagt actie/snelheid, en ja hierdoor moeten we 
wellicht iets anders even in de wacht zetten.

We hebben zorgen over de openbare ruimte, het afval en hoe 
sommige inwoners denken hun omgeving te vervuilen en niet de 
verantwoordelijkheid nemen die elke inwoner heeft. Gaat door dit 
dumpen de kosten omhoog? JA, maar leg dat dan niet bij de 
gemeente! Het vraagt onze aandacht en wellicht een andere aanpak.



Bloeiend Hillegom hecht veel waarde aan het typische karakter van 
onze gebouwen en hopen daarom dat er komend jaar voortgang zal 
plaatsvinden op de  
ontwikkelingen van Dunantstaete, Jozefkerk en villa Santwijck.

Op blz 70 kunnen we lezen dat er een zuidelijke ontsluiting wordt 
onderzocht, Bloeiend Hillegom zou graag meegenomen geïnformeerd
willen worden in deze ontwikkelingen.

Ook kunnen wij in deze begroting zien dat de verbonden partijen, ca 
10% meer van de huidige begroting vragen, is dit echt allemaal 
noodzakelijk, ook hier de vraag om extra aandacht….. 

Als laatste willen we toch ook nog een opmerking maken mbt de 
discussie die ons de laatste weken heeft bezig gehouden en zeker de 
moeite was en is, het ondernemers fonds. Bloeiend Hillegom ziet 
graag een ondernemers vereniging die zich wil inzetten voor allerlei 
activiteiten binnen de Hillegomse gemeenschap, en dan bedoelen we
de gehele gemeenschap. Daar maken we allemaal deel vanuit en 
deze ondernemers vereniging kan ervoor zorgen dat Hillegom een 
gezellig dorp wordt tijdens alle activiteiten en het hele jaar door. Het 
is daarbij belangrijk dat er een goede communicatie is tussen en met 
de gemeente en de ondernemersvereniging, wensen en uitvoering 
met elkaar delen en hier ook voorwaarden aan verbinden. Wellicht is 
het mogelijk dmv een oproep tijdens deze begroting, dat de bodem 
in het potje van deze vereniging niet meer zichtbaar is…..

Resumerend ziet deze begroting er goed uit en willen we door en 
kunnen wij  Hillegom mooi en leefbaar houden voor iedereen. Maar 
gezien de huidige situatie om ons heen en kijkend naar de toekomst, 
moeten we ons gezond verstand blijven gebruiken in de uitvoering 
van deze begroting.


